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Komisia regionálneho rozvoja 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 09.02.2020 

Číslo: 3156/2020/ORRUPZP - 06194 

Vybavuje: Ing. Barbora Kováčová 
e-mail: barbora.kovacova@vucke.sk 

Telefón: 055/6196 658 
Mobil: 0948 640 017 

 

 
ZÁPISNICA 

 

z 12. rokovania Komisie regionálneho rozvoja Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 06.02.2020 

 

PROGRAM ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Správa o kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho 

kraja za rok 2019 

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní 

dotácií 

4. Návrh Štatútu Dotačnej komisie Košického samosprávneho kraja pre poskytovanie 

dotácií 

5. Zmena a  doplnenie všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 

1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne 

záväzného nariadenia č.  8/2008 a č. 5/2014 

6. Koncepcia pôsobenia Košického samosprávneho kraja v Bruseli na roky 2020 – 2021 

7. Vstup Košického samosprávneho kraja do Združenia regionálnych letísk (Airport 

Regions conference) 

8. 2. etapa protikorupčných opatrení 

(a) Rokovací poriadok Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  

(b) Rokovací poriadok komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho  kraja   

(c) Zásady hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja   

9. Schválenie  revidovaného  Interného  manuálu procedúr pre Fond malých projektov a 

jeho príloh 

10. Informácia o pripravovanej územnej stratégií - Bod z plánu úloh na I. Polrok 2020 

11. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

12. Rôzne 

13. Záver 
 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

Vyjadrenie: Predseda komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvoril  

12. rokovanie komisie. Z celkového počtu 25 členov bolo prítomných 19 členov, čo je 

nadpolovičná väčšina a komisia je uznášaniaschopná. Rokovanie komisie začalo 14:10. Po 

zaslaní oficiálnej pozvánky na rokovanie 12. komisie regionálneho rozvoja sme obdržali 

pokyn z organizačného oddelenia ÚKSK o doplnení 1 bodu do komisie regionálneho 

rozvoja. O doplnení boli členovia komisie informovaní tajomníčkou komisie mailom, pričom 

konkrétne išlo o: 

mailto:barbora.kovacova@vucke.sk
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a. Bod č. 17 Schválenie  revidovaného  Interného  manuálu procedúr pre Fond malých 

projektov a jeho príloh zaradený ako Bod č. 9 v rámci nového programu komisie RR. 

b. Zároveň mi dovoľte Vás informovať o zmene názvu bodu č. 12 (bod č. 6 v programe 

rokovania komisie RR), z pôvodného názvu Koncepcia pôsobenia Košického 

samosprávneho kraja v Bruseli na roky 2020-2021 na nový názov Koncepcia fungovania a 

činnosti Zastúpenia Košického samosprávneho kraja pri EÚ 

Touto formou by som chcel požiadať členov komisie o schválenie programu rokovania komisie 

vrátane navrhovaných zmien. 

 

Diskusia:  

K schváleniu programu rokovania neboli žiadne pripomienky.  

 

Uznesenie č. 1/2020: 

Komisia schvaľuje program 12 .rokovania komisie vrátane navrhovaných zmien. 

 

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní: 19 

 

Za:  19                                            Proti:  0                                         Zdržal sa: 0 

 

Predseda komisie skonštatoval, že program rokovania 12 .komisie bol schválený.  

 

K bodu č. 2 

Správa o kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho kraja 

za rok 2019 

 

Vyjadrenie: Ing. Ľubomír Hudák odprezentoval členom komisie správu o kontrolnej činnosti 

obsahujúcu zhodnotenie kontrolnej činnosti, informáciu o odborných stanoviskách poskytnutých 

hlavným kontrolórom, koordinácii kontrolnej činnosti, spolupráci s inými oprávnenými orgánmi 

a ďalšie. 

       (Prišiel1 člen komisie – 20 prítomných) 

Diskusia 

Hlavný kontrolór odpovedal JUDr. Mgr. Ladislavovi Rovinskému, že svojim tvrdením nechcel 

naznačiť, že útvar hlavného kontrolóra nezvláda plniť svoje povinnosti. V minulých volebných 

obdobiach boli len 2 mimoriadne kontroly a v tomto volebnom období ich je 15, pričom 

mimoriadna kontrola má prednosť pred plánovanými kontrolami.  

Mgr. Peter Berinšter požiadal  hlavného kontrolóra o vyjadrenie, prečo nie je možné monitorovať 

dlh KSK.  

Hlavný kontrolór objasnil prítomným, že mu bol zablokovaný prístup do účtovného systému KSK 

(SAP, BW účtovné výkazy). Vzhľadom k tomu, že došlo k zablokovaniu prístupu k účtovným 

dátam, a tým k znemožneniu overovania relevantných účtovných údajov, nie je aktuálne 

publikovaný stav a vývoj dlhu.  

 

Uznesenie č. 2/2020: 

Komisia odporúča materiál zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 20 

 

Za: 20                                             Proti: 0                                       Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č.3 a bodu č. 4 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytovaní 

dotácií 

Návrh Štatútu Dotačnej komisie Košického samosprávneho kraja pre poskytovanie dotácií 

 

Vyjadrenie: Ing. Jarmila Hviščová informovala prítomných o zmenách, ktoré boli prijaté v rámci 

návrhu VZN o poskytovaní dotácií. Materiál je predkladaný do zastupiteľstva druhýkrát. Zároveň 

poprosila členov komisie o možnosť prezentovať aj bod. č.4 Návrh Štatútu Dotačnej komisie 

Košického samosprávneho kraja pre poskytovanie dotácií, keďže spolu úzko súvisia.  

Členovia komisie súhlasili s jej návrhom.  

 

Diskusia 

Ing. Jarmila Hviščová odpovedala na otázku Ing. Dušana Tomaška, MBA, ohľadom zmeny 

poradia žiadostí stanoveného odbornými hodnotiteľmi, že na zmenu poradia vykonanú 

dotačnou komisiou je potrebný súhlas všetkých členov. Prijaté žiadosti hodnotia interní 

a externí hodnotitelia. Na základe hodnotenia sa určí poradie žiadostí. Hodnotiaci hárok spolu 

s odôvodnením je súčasťou hodnotenia.  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský vyjadril svoj nesúhlas s VZN. Podľa jeho názoru by o dotáciách 

malo rozhodovať Zastupiteľstvo KSK a nie dotačná komisia.  

Mgr. Anton Medvec sa informoval, či takýto spôsob kontroly nepredstavuje zvýšené náklady 

pre Košický samosprávny kraj a zároveň poznamenal, že hlasovanie verejnosti prostredníctvom 

SMS/internetu je potrebné dôkladne ošetriť.  

Ing. Jarmila Hviščová odpovedala, že verejné hlasovanie predstavuje len jednu z možností. Do 

verejného hlasovania budú zapojené projekty podobného charakteru. Z pohľadu nákladov je 

ťažké posúdiť, či ide o drahšiu alternatívu, s istotou však vie povedať, že táto možnosť je 

transparentnejšia. 

 

Následne sa do diskusie zapojili Ing. Štefan Bašták, Ing. Jozef Želinský a Ing. Jozef Magda, 

ktorí dostali odpovede na nasledujúce otázky:  

 Začiatok platnosti VZN bol stanovený na 1.1.2021 z dôvodu zjednotenia pravidiel pre 

všetkých v prípade čerpania dotácií. 

 Projektové zámery budú rozdeľované podľa okresov, pričom v jednotlivých okresoch 

už budú rozhodovať poslanci.  

 Dotačná komisia pozostávajúca zo zamestnancov úradu KSK má len poradný hlas. 

 Navrhované zmeny z kultúrnej komisie boli zapracované.  

 Výzvy rozdelené do 2 typov (Výzvy priamo schvaľované predsedom a výzvy schválené 

dotačnou komisiou.). 

 

JUDr. Boris Bilčak informoval, že výhradnou kompetenciou Zastupiteľstva KSK je schváliť 

celkovú alokáciu dotácií. Navrhovaná nová schéma kopíruje líniu zastupiteľstva z pohľadu 

poslaneckých klubov.  

 

Ing. Jarmila Hviščová objasnila prítomným štatút dotačnej komisie a odpovedala na otázky:  

 Dotačná komisia určí počet vyhlásených výziev. 

 Poradie projektov sa určuje na základe odborného hodnotenia, pričom finálny zoznam 

projektov určujú poslanci, ktorí rozhodnú v okrese. Poslanci neobdržia len tie projekty, 

ktoré nesplnili formálne náležitosti.   

 

JUDr. Boris Bilčak informoval kontrolóra, že dotačná komisia môže navrhnúť aj zníženie 

rozpočtu. Dotačná schéma je podobná schéme Terra Incognita. Hodnotiteľ, musí pri udelení 

bodov odôvodiť svoje rozhodnutie.  

 



4  

Návrh na uznesenie k bodu č. 3: 

Komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 20 

 

Za: 8                                 Proti: 3                  Zdržal sa: 9 

Návrh nebol schválený.  

 

Návrh na uznesenie k bodu č. 4: 

Komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 20 

 

Za: 6                                 Proti:1                  Zdržal sa: 13 

Návrh nebol schválený.  

 

Bod 5 

Zmena a doplnenie všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 

1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväzného 

nariadenia č.  8/2008 a č. 5/2014 

 

Vyjadrenie: Mgr. Martina Kožárová informovala o predkladanom materiáli v podobe zmien 

a doplnení VZN o používaní symbolov. Prezentácia bola zameraná na logo KSK, ktoré si 

vyžaduje modernizáciu zodpovedajúcu aktuálnym marketingovým, komunikačným a vizuálnym 

trendom.  

 

Diskusia 

Michal Rečka informoval členov komisie, že zhotoviteľom loga je zamestnanec ÚKSK a na 

ostatných komisiách žiadali o vyjadrenia aj ďalšie odborné subjekty, ako napr. Fakultu umení 

TUKE.  

(odišiel 1 člen Komisie – 19 prítomných) 

 

Následne prebiehala diskusia do ktorej sa zapojili Ing. Jozef Horváth, Ing. Jozef Želinský  

a Mgr. Mária Biľová, ktorí podporili iniciatívu a informovali, že dosiahnuť konsenzus pri 

schvaľovaní bude náročné.  

Mgr. Anton Medvec poznamenal, že nový starosta neznamená nové logo pre obec.   

        (odišli 2 členovia Komisie – 17 prítomných) 

Michal Rečka sformuloval návrh na uznesenie:  

 

Uznesenie č. 3/2020:  

Komisia odporúča stiahnuť materiál zo zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

a následne materiál vrátiť na prerokovanie v čase, keď budú prijaté ďalšie odborné stanoviská 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 17 

 

Za: 14                                    Proti: 0                              Zdržal sa: 3 

Návrh na uznesenie bol schválený.  
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Bod 6 

Koncepcia fungovania a činnosti Zastúpenia Košického samosprávneho kraja pri EÚ 

 

Vyjadrenie: Mgr. Lenka Kožárová informovala o prioritách a hlavných aktivitách zastúpenia 

KSK pri EÚ v rokoch 2020 -2021.  

         (prišiel 1 člen Komisie – 18 prítomných) 

Diskusia 

Michal Rečka položil otázku, či poznáme reálne náklady na kanceláriu v Bruseli (náklady na 

zamestnancov, náklady na chod kancelárie) a prínos, ktorý kancelária má pre KSK.  

Mgr. Lenka Kožárová odpovedala, že nie je možné finančne vyčísliť prínos kancelárie 

zastúpenia KSK, keďže prevažne ide o ovplyvňovanie legislatívnych procesov. Zároveň 

podporuje účasť KSK na rôznych stretnutiach, hľadáme inovatívne riešenia a oslovujeme 

podnikateľov, napr. Podpísané memorandum so spoločnosťou Inovat. Pri týchto aktivitách je 

finančný prínos ťažké vyčísliť.  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský a Ing. Jozef Horváth poprosili o to, aby sa zastúpenie KSK 

v Bruseli snažilo nájsť riešenia na problémy aj mimo územia mesta Košice a hľadalo 

príležitosti aj pre obce ako Čierna nad Tisou, Kráľovský Chlmec alebo pre oblasť Zemplínskej 

Šíravy, ktorá má dlhodobo problém s PCB látkami.  

Mgr. Lenka Kožárová informovala prítomných, že zastúpenie Košického samosprávneho kraja 

v Bruseli sa bude snažiť sprostredkovávať kontakty a riešiť témy, ktoré majú EÚ rozmer  

a z tohto dôvodu ju môžu prítomní kontaktovať s konkrétnymi témami.  

 

Následne prebiehala diskusia do ktorej sa zapojili Ing. Jozef Horváth, JUDr. Mgr. Ladislav 

Rovinský, RNDr. Martin Smrčo, Mgr. Rastislav Petrovič a Mgr. Peter Berinšter, ktorí ponúkli 

niekoľko aktuálnych tém, ktorými sa môže zastúpenie zaoberať. Ochrana vôd a vodných tokov, 

problém so spracovaním plastu, vzdelávacie a odborné aktivity v podobe WS pre starostov, 

atď.  

(odišli 3 členovia Komisie – 15 prítomných) 

 

Uznesenie č. 4/2020: 

Komisia odporúča materiál zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 15 

 

Za: 15                                      Proti: 0                               Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený.  

 

Bod 6 

Vstup Košického samosprávneho kraja do Združenia regionálnych letísk (Airport Regions 

conference) 

 

Vyjadrenie: Mgr. Lenka Kožárová informovala o ambícií KSK stať sa členom Rady letiskových 

regiónov (ARC - AIRPORT REGIONS COUNCIL). Vďaka členstvu v ARC by malo KSK 

možnosť vyjadriť sa na úrovni EÚ v záležitostiach týkajúcich sa letísk a letectva, získať rozsiahly 

prístup k odborným znalostiam v záležitostiach letiskových regiónov a týmito skúsenosťami 

prispieť  k rozvoju letiska.  

(odišli 2 členovia Komisie – 13 prítomných) 

Diskusia 

Mgr. Lenka Kožárová odpovedala Ing. Dušanovi Tomaškovi, MBA. Vlastníkom letiska je 

Austrian Airlines. Na základe príkladu letiska Malta reagovala na pána poslanca JUDr. Mgr. 

Ladislava Rovinského, či existujú poznatky o tom, že po vstupe do združenia exituje lepšie 
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zabezpečenie spojení jednotlivých leteckých liniek, keďže podľa jeho názoru má košické 

letisko problém s častým príchodom a následným odchodom liniek.  

Od pána poslanca JUDr. Mgr. Ladislava Rovinského padol návrh na možné premenovanie 

letiska na Letisko Sándora Máraiho, návrh podporil aj Ing. Jozef Horváth.  

 

Do diskusie sa zapojili JUDr. Beáta Zemková, Mgr. Atila Oravecz, Ing. Jozef Horváth, ktorí sa 

informovali o zapojení mesta Košice a poprosili aj o bližšie informácie k združeniu.  

 

Požiadavka 

Pán Ing. Jozef Horváth požiadal predsedu KSK, aby sa stretol s primátorom mesta Košice 

a tému spoločne prebrali.  

Mgr. Lenka Kožárová informovala, že členom komisie bude odoslaný odkaz na webovú 

stránku združenia.  

 

Požiadavka na tajomníčku komisie:  

Zaslať odkaz na webovú stránku združenia ARC členom komisie.  

 

Mgr. Lenka Kožárová odpovedala Mgr. Antonovi Medvecovi na otázku členstva SK8 

v združení letísk.  

     (odišiel 1 člen Komisie – 12 prítomných) 

 

Predseda komisie informoval prítomných, že komisia nie je uznášaniaschopná.  

 

Bod 8a) a 8b) 

Rokovací poriadok Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

Rokovací poriadok komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho  kraja 

 

Vyjadrenie: PhDr. Anna Heribanová informovala prítomných o novom návrhu Rokovacieho 

poriadku Zastupiteľstva KSK, v ktorom sú implementované aj odporúčania Transparency 

International Slovensko z protikorupčného auditu KSK. Zároveň poprosila členov komisie  

o možnosť odprezentovať aj bod. č. 8b) Rokovací poriadok komisií Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho  kraja, keďže spolu úzko súvisia. Počas prezentácie poukázala hlavne na zmeny 

v rokovacích poriadkoch.  

         (prišiel 1 člen Komisie – 13 prítomných) 

Predseda komisie informoval prítomných, že komisia je uznášaniaschopná 

 

Diskusia 

Ing. Dušan Tomaško, MBA požiadal o informáciu organizačného zabezpečenia verejnosti na 

rokovaní komisií, vzhľadom na malú kapacitu miestností. Vidí problém so sprístupnením 

rokovania komisií pre širokú verejnosť.  

PhDr. Anna Heribanová  informovala, že ÚKSK na základe skúseností neočakáva zvýšený 

záujem o rokovania, pričom predseda komisie môže regulovať prístup verejnosti.  

 

Uznesenie č. 5/2020 k bodu č. 8a) 

Komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 13 

 

Za: 10                                     Proti: 1                       Zdržal sa: 2 

Návrh bol schválený.  
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Uznesenie č. 6/2020 k bodu č. 8b) 

Komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 13 

 

Za: 10                                      Proti: 2                           Zdržal sa: 1 

Návrh bol schválený.  

 

Bod 8c) 

Zásady hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

Vyjadrenie: Ing. Darina Šebeňová informovala o zmenách niektorých ustanovení, ktoré priniesla 

aplikačná prax pri nakladaní s majetkom Košického samosprávneho kraja.  

 

Diskusia 

Mgr. Anton Medvec poznamenal, že sprísnenie limitov nájmu a prevodu hnuteľných vecí, bude 

mať za následok spomalenie procesov.  

 

Uznesenie č. 7/2020  

Komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 13 

 

Za: 11                                      Proti: 1                                    Zdržal sa: 1                Nehlasoval: 1 

Návrh bol schválený.  

 

Bod 9 

Schválenie  revidovaného Interného  manuálu procedúr pre Fond malých projektov a 

jeho príloh 

Vyjadrenie: Ing. Natália Krajňáková informovala prítomných o predkladanom materiáli 

a o zmenách v ňom prijatých.  

(odišiel 1 člen Komisie – 12 prítomných) 

Diskusia 

K materiálu nebola diskusia.  

 

Predseda komisie informoval prítomných, že komisia nie je uznášaniaschopná. 

 

Bod 11 

Informácia o pripravovanej územnej stratégií - bod z plánu úloh na I. polrok 2020 

Vyjadrenie: Mgr. Ing. Tomáš Malatinec, PhD. informoval členov komisie o pripravovanej 

územnej stratégií, výjazdových rokovaniach, zbere projektových nápadov a ďalších plánovaných 

výjazdových rokovaniach, ktoré sa uskutočnia v regióne.  

 

Diskusia 

Mgr. Ing. Tomáš Malatinec, PhD. odpovedal na otázky Ing. Jozefa Magdu, Mgr. Petra Berinštera, 

projektové nápady je možné zasielať na emailovú adresu projekty@vucke.sk, pričom v súčasnosti 

nie je stanovený deadline na zaslanie žiadostí. KSK víta všetky nápady a iniciatívy.  

 

Následne prebiehala diskusia, Mgr. Ing. Tomáš Malatinec, PhD.  informoval, že SK 8 vyvíja tlak 

na decentralizáciu riadenia eurofondov, ale ako to dopadne je stále otázne. Do diskusie sa zapojili 

Ing. Miloš Barcal, Ing. Jozef Horváth.  
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Bod 12 

Kontrola plnenia požiadaviek a uznesení z predchádzajúcich zasadnutí Komisie  

Vyjadrenie: Mgr. Ing. Tomáš Malatinec, PhD. informoval členov komisie o stave plnenia 

požiadaviek. Kontrola plnenia požiadaviek tvorí prílohu zápisnice.  

 

Bod 13 

Rôzne  

Prebiehala diskusia na témy:  

 Problém s výrubom stromov a ich opätovnou výsadou 

 Problematika efektívnosti administratívnych procesov na ÚKSK 

 Poukázanie na kontinuálne témy, ktoré sú dlhodobo neriešené (napr. cyklotrasy) 

 

 

Bod. 14 

Záver 

Predseda komisie Ing. Dušan Tomaško, MBA konštatoval, že program rokovania komisie bol 

vyčerpaný, poďakoval prítomným za účasť. Rokovanie Komisie bolo ukončené o 17:15. 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

...................................................... 
Ing. Barbora Kováčová 

tajomníčka komisie 

...................................................... 
Ing. Dušan Tomaško, MBA 

predseda komisie 
 


